
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 
 

ПРОТОКОЛ  

 

18.12.2017                                          м. Черкаси                                                № 15 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 

 

Всього членів комісії  - 12 

На засіданні присутні - 7 

 

ПРИСУТНІ: 

Голова постійної комісії:   - Омаргалієв К.С. 

секретар постійної комісії  - Плічко Г.І.  
 

члени постійної комісії: Жмуд Ю. М., Морозюк М. О.   Ніжніков В. М., 

Пошиваник М. М., Чен В.Є. 
 

ВІДСУТНІ:  Вусик В. М.,   Гура С. В,   Полозов В. О.,    

Рябошлик О.В.,  Чміль В.О. 

 

Запрошені на засідання постійної комісії:  
 

Звягінцева 

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

Карманнік 

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації  

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 
 

 

У засіданні взяв участь заступник голови обласної ради Гайович В.Ю. 

 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

1. Про внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 №11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік  

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

 



2. «Про обласний бюджет на 2018 рік»  

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

3. Про  План  реалізації Стратегії  розвитку  Черкаської  області  на  період  

2018 – 2020 роки  

  Карманнік 

  Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку  

4. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області 

Звягінцева 

Олена Миколаївна  

- начальник управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

5. Про внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  03.06.2016 № 5-2/VII 

«Про обласну  програму  охорони  навколишнього природного середовища на 

2016 – 2020 роки»  

Звягінцева 

Олена Миколаївна  

- начальник управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

6. Про внесення змін до комплексної програми забезпечення техногенної та 

пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації наслідків  

можливих надзвичайних ситуацій та подій на 2016–2020 роки 

Озеран 

Сергій Анатолійович  

- начальник управління Державної служби з 

надзвичайних ситуацій у Черкаській 

області 

7. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2018 рік 

Бреус 

Ольга Володимирівна 

- начальник відділу організаційного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

8. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 

на 2017 рік 

Омаргалієв 

Костянтин Сапартаєвич 

- голова комісії 

 
 

   Голосували за порядок денний 

 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

 

 

1.СЛУХАЛИ:  

 Кравченко Н.М., яка поінформувала членів постійної комісії щодо 

запропонованих змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік». 

Доповідач зазначила, що зміни які пропонується внести до обласного 

бюджету суто технічні, стосуються перерозподілу видатків в межах передбачених 

головним розпорядникам коштів. Змін, що стосуються екологічних видатків 



немає. Кошти 400 тис. грн. спрямовуються обласній раді на виконання програми 

фінансової підтримки комунальних підприємств обласної комунальної власності, 

зокрема для КП «Готель Дніпро Черкаської обласної ради» на усунення   

недоліків, виявлених комісією ДП «Черкасиметрологія» під час підготовки 

матеріалів для акредитації. 

Текст пояснювальної записки додається до протоколу (додаток 1). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати запропоновані зміни, проект 

рішення обласної ради «Про внесення змін до рішення обласної ради від 

23.12.2016 № 11-2/VII «Про обласний бюджет на 2017 рік», рекомендувати 

розглянути питання на пленарному засіданні сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/1 додається до протоколу (додаток 2) 

 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

2.СЛУХАЛИ:  

 Кравченко Н.М., яка поінформувала членів постійної комісії щодо проекту 

рішення «Про обласний бюджет на 2018 рік». 

 Зокрема, Наталія Миколаївна зазначила, що по головному розпоряднику 

коштів Департаменту містобудування, архітектури, будівництва та житлово-

комунального господарства облдержадміністрації плануються видатки 

спеціального фонду без пооб’єктного розподілу в сумі 18710,0 тис. грн. на 

охорону та раціональне використання природних ресурсів. Розподіл 50% 

загального обсягу коштів на природоохоронні заходи, які будуть фінансуватися за 

рахунок коштів обласного бюджету, здійснює комісія облдержадміністрації з 

оцінки та конкурсного відбору природоохоронних проектів та заходів на умовах 

спів фінансування, де частка місцевих бюджетів становить не менше 10%. 

 Текст пояснювальної записки проекту додається до протоколу (додаток 3). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про обласний бюджет на 2018 рік», рекомендувати розглянути питання на 

пленарному засіданні сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/2 додається до протоколу (додаток 4) 

 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 



3.СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р.В., який поінформував членів комісії щодо підготовленого 

Департаментом регіонального розвитку облдержадміністрації проекту рішення 

«Про  План  реалізації  Стратегії  розвитку  Черкаської  області  на  період         

2018 – 2020 роки».  

Доповідач зазначив, що це другий трирічний план дій по виконанню 

Стратегії 2020, важливою метою якого є концентрація ресурсу на пріоритетних 

проектах. Необхідною умовою реалізації Стратегії є залучення ресурсу 

державного бюджету та міжнародної технічної допомоги. Цей документ є дуже 

важливим, він буде реалізовуватись на протязі 3-х років. 

Роман Володимирович зауважив, що цього року повноцінно запрацювала 

Черкаська агенція регіонального розвитку (одна із реалізованих проектних ідей 

попереднього плану реалізації). План реалізації Стратегії на 2018-2020 роки 

розроблявся облдержадміністрацією із залученням експертної робочої групи. 

Карманнік Р.В. повідомив, що звіти із проведення виконання плану 

розміщуються на сайті ОДА в розділі «Стратегія розвитку області 2020 року» до 

20 лютого. Звіт за 2017 рік буде внесено для розгляду депутатами на пленарному 

засіданні сесії обласної ради. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 5). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про  План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 

роки», рекомендувати розглянути питання на пленарному засідання сесії обласної 

ради. 

 
ВИРІШИЛИ: висновок № 15/3 додається до протоколу (додаток 6). 

 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

4.СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка повідомила, що на виконання обласної програми 

охорони навколишнього природного середовища на 2016-2020 роки, затвердженої 

рішенням обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VІІ, обласною державною 

адміністрацією проведено роботи з підготовки проекту рішення «Про території та  

об’єкти природно-заповідного фонду області», а саме: оголошення ботанічних 

заказників в адміністративних межах Мельниківської сільської ради 

Чигиринського району та Тимошівської сільської ради Кам’янського району, а 

саме: Землянки, площею 4,0 га, Тимошівський, площею 2,5 га, Гульбище, площею 

10,0 га, Касянове, площею 1,5 га. 

Олена Миколаївна  повідомила, що дані  об’єкти знаходяться на території 

ДП «Кам’янське лісове господарство», яке погодило клопотання щодо створення 

об’єктів ПЗФ. Також в матеріалах наявні погодження Кам’янської та Чигиринської 

райдержадміністрацій.  



Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 7). 

 

ВИСТУПИВ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати пропозиції щодо оголошення 

об’єктів, що мають природоохоронне та естетичне значення і підлягають 

особливій охороні, Землянки, Тимошівський, Гульбище, Касьянове, що 

знаходяться на території Креселецького лісництва ДП «Кам’янське лісове 

господарство» та проект рішення обласної ради «Про території та об’єкти 

природно-заповідного фонду області», рекомендувати розглянути питання на 

пленарному засіданні сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати 

проект рішення. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/4 додається до протоколу (додаток 8). 

 

 

    «За» -7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Плічко Г.І., Чен В.Є., щодо залучення членів постійної комісії до роботи 

комісії облдержадміністрації з оцінки та конкурсного відбору природоохоронних 

проектів та заходів, що можуть реалізовуватися за рахунок коштів обласного 

бюджету. 

 Омаргалієв К.С., вніс пропозицію офіційно звернутись до управління 

екології та природних ресурсів облдержадміністрації, яке здійснює організаційне 

забезпечення діяльності комісії облдержадміністрації з оцінки та конкурсного 

відбору природоохоронних проектів та заходів, що можуть реалізовуватися за 

рахунок коштів обласного бюджету, щодо залучення членів комісії обласної ради 

до роботи зазначеної комісії. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Рекомендувати управлінню екології та природних ресурсів 

облдержадміністрації залучати членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології, використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних 

ситуацій до роботи комісії облдержадміністрації з оцінки та конкурсного відбору 

природоохоронних проектів та заходів, що можуть реалізовуватися за рахунок 

коштів обласного бюджету. 

 

 

 

5.СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка ознайомила членів постійної комісії із змінами що 

пропонується внести до рішення обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VII Про 

території та об’єкти природно-заповідного фонду області «Про обласну   

програму охорони навколишнього природного середовища на 2016–2020 роки». 

Доповідач зазначила, що у зв’язку із надходженнями пропозицій від 

Чорнобаївської та Черкаської районних державних адміністрацій, Золотоніської 

міської ради, Бабанської селищної ради Уманського району, Черкаського 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip


обласного управління водних ресурсів підготовлено зміни до Програми в частині 

включення нових заходів, зміни назв та обсягів фінансування, а саме: 

усього: 590267,5 тис. грн., у тому числі: 

за рахунок коштів державного бюджету – 390386,9 тис. грн.; 

за рахунок коштів місцевих бюджетів -183813,6 тис. грн.; 

за рахунок коштів суб’єктів господарювання -14846,7 тис. грн. 

інших джерел -1220,3 тис. грн. 

В цілому заплановано включити 7 нових заходів (пропозиції Золотоніської 

міської ради Чорнобаївської та Черкаської райдержадміністрацій, Черкаського 

обласного управління водних ресурсів (Шполянська об’єднана територіальна 

громада). 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додаються до протоколу 

(додаток 9). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати запропоновані зміни, проект 

рішення обласної ради «Про внесення  змін  до  рішення   обласної   ради   від   

03.06.2016 № 5-2/VII «Про обласну програму охорони навколишнього  природного  

середовища на 2016-2020 роки», рекомендувати розглянути питання на 

пленарному засіданні сесії обласної ради та пропонувати депутатам при розгляді 

питання підтримати проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/5 додається до протоколу (додаток 10). 

 

 

    «За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

6.СЛУХАЛИ: 

Озерана С.А., який поінформував членів постійної комісії про проект 

рішення щодо внесення змін до комплексної програми забезпечення техногенної 

та пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації 

наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій 2016-2020 роки. 

Сергій Анатолійович повідомив, що проектом рішення пропонується внести 

такі зміни: 

1. Пункт 14 розділу «Механізм реалізації та контролю за виконанням 

Програми» викласти в такій редакції: 

«14. Передбачити фінансування щодо прокладання волоконно-оптичних 

ліній   зв’язку   для   потреб  Управління ДСНС  України  у  Черкаській  області  

м. Черкаси від вул. Б. Вишнивецького 34 до вул. Ярославська 1. 

2. Додаток 10 Програми доповнити позиціями такого змісту: 

1. Модуль енергозберігаючий для особового складу; 

2. Підрамник з антикорозійною обробкою та комплектом кріплення. 

Текст проекту рішення, та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 11). 



 Сергій Анатолійович звернувся до депутатів з проханням підтримати проект 

рішення та запропоновані зміни. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати запропоновані зміни, проект 

рішення обласної ради «Про внесення змін до комплексної програми 

забезпечення техногенної та пожежної безпеки на території області, вжиття 

заходів щодо ліквідації наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій на 

2016 – 2020 роки», рекомендувати розглянути питання на пленарному засіданні 

сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/6 додається до протоколу (додаток 12) 

 

 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

7.СЛУХАЛИ: 

Бреус О.В., яка повідомила членам постійної комісії, що виконавчим 

апаратом обласної ради підготовлено план роботи Черкаської обласної ради на 

2018 рік. 

 Ольга Володимирівна зазначила, план роботи підготовлено з урахуванням 

пропозицій керівників депутатських фракцій та голів постійних комісій обласної 

ради. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 13). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення «Про план 

роботи Черкаської обласної ради на 2018 рік, рекомендувати розглянути питання 

на пленарному засіданні сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати 

проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 15/7 додається до протоколу (додаток 14) 

 

 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 

 

 

8.СЛУХАЛИ: 

Омаргалієв К.С. який повідомив, що відповідно до п.4.3 «Положення про 

постійні комісії обласної ради» необхідно затвердити план роботи постійної 

комісії на 2018 рік та ознайомив членів комісії з проектом плану роботи. 

 Костянтин Сапартаєвич також запропонував включити до плану роботи 

участь членів постійної комісії в роботі комісії облдержадміністрації з оцінки та 

конкурсного відбору природоохоронних проектів та заходів, що можуть 

реалізовуватися за рахунок коштів обласного бюджету. 



ВИРІШИЛИ:  

Затвердити план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 

на 2018 рік (додається, додаток 15). 

 

 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К. С. Омаргалієв 

 

 

Секретар постійної комісії      Г.І. Плічко  

 

 


